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POLITOLOŽKA A ŠÉFKA AKREDITAČNÍ KOMISE MINISTERSTVA ŠKOLSTVÍ VLADIMÍRA DVOŘÁKOVÁ:
* Na semináři sdružení CESTA jste řekla, že se už dělají zákony ne na zakázku zájmových skupin, ale konkrétních lidí.
Můžete to upřesnit?
Chtěla bych rozdělit tyto dvě věci. Bude-li vláda pravicová a bude-li dělat zdravotnickou reformu, tak bude tlačit na to,
aby na financování systému měl člověk větší podíl. Bude-li levicová, bude platit více stát. Je to samozřejmě ve prospěch
určité sociální skupiny, ale to je běžné. Jiná věc je, když hypoteticky například v rámci zdravotnické reformy zavedete
určitou podobu vlastnictví nemocnic, přičemž vytvoříte takové podmínky, aby to pro konkrétní firmy mohla být výborná
investice do budov, respektive pozemků. Velmi často se do nejrůznějších zákonů už dává prostor pro určitou velmi úzkou
skupinku podnikatelů, kteří už mají představu, jak budou dál pokračovat.
* Můžete uvést příklady?
Ve vysokoškolském zákonu, který se připravuje, máme velké obavy např. z takzvané pověřené hodnoticí organizace,
která má působit vedle Akreditační komise (Národní akreditační agentury, která by nahradila Akreditační komisi, kterou
Dvořáková vede). Vidím obrovský problém, že tato organizace může být skvělým byznysem pro určitý okruh lidí.
Paradoxně toto řešení bude zároveň prodražovat akreditační procesy pro školy i stát a zároveň to zvyšuje riziko korupce.
Na podivné vytváření zákonů na poslední vědecké radě upozornil například rektor UK Václav Hampl. Náhodně se zjistilo,
že podle chystané novely zákona o rozpočtových pravidlech by měly být VŠ v hospodaření podřízeny ministerstvu
financí. To znamená, že všechny finance by měly být od všech škol směřovány na jeden účet. Tím by ztratily VŠ
samostatnost a schopnost hospodařit s majetkem. A nikdo to ani s vysokoškolskou reprezentací neprojednal.


